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Protokół Nr V/2011
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 27 stycznia 2011 roku

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Prezentacja możliwości lokalizacji na terenie Gminy elektrowni wiatrowych.
5. Podjęcie uchwał:

- w sprawie wieloletniej prognozy finansowej,
- w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
  na 2011 rok,
- w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania narkomanii na 2011 rok,
- w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów oraz określenia granic
   ich obwodów,
- w sprawie zasad udzielania zniżek i rozmiaru obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć
   dla dyrektorów szkół podstawowych i gimnazjów na terenie Gminy Sitno,
- w sprawie zmiany uchwały dot. określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli
   realizujących w ramach etatu zajęcia o różnym wymiarze pensum,
- w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej,
- w sprawie określenia trybu konsultacji dotyczącej utworzenia sołectwa “Jarosławiec Dolny”,
- w sprawie przekazania prowadzenia Szkół Podstawowych w Cześnikach i Sitno Kolonii,
- w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sitno na 2011 rok.

6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
9. Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 

1. Biłant Marek
2. Borowiec Andrzej
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Mazurek Janusz
6. Mazurek Jerzy
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7. Niedźwiedź Zygmunt
8. Ostapińska Dorota
9. Palikot Piotr
10. Pawlicha Bogdan
11. Stefańczuk Zbigniew
12. Szajnoga Marek
13. Tarkot Alina
14. Tukiendorf Edward

Radni nieobecni: 

1. Kozak Leszek

Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  V  Sesji  Rady  Gminy  w  bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 
Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią 
Jolantę Hryciuk, kierowników jednostek gminnych, przedstawiciela firmy Ecovation 
Energy Pana Mirosława Trzynę oraz przybyłych na obrady sesji sołtysów.
Obrady rozpoczęły się o godz. 12°° i trwały do godz. 17³°.

Ad. 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

        Przewodniczący  Rady  Gminy  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził, 
że  w obradach uczestniczy  14  Radnych  co  stanowi  niezbędne  quorum potrzebne 
do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  pytając  czy 
są do niego uwagi.
Pan Sekretarz poinformował, że na obecnej sesji nie będzie podejmowana uchwała 
w  sprawie  opłaty  adiacenckiej,  a  w  jej  miejsce  zostanie  wpisana  druga  uchwała 
w sprawie zamiaru przekształcenia szkoły (dwie odrębne uchwały w tej sprawie).
Ponadto doszły jeszcze dodatkowe uchwały dotyczące:
– dotacji dla przedszkoli,
– dotacji dla Powiatu Zamojskiego (trzy uchwały dot. budowy dróg),
– zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego,
– wyboru  dodatkowego  przedstawiciela  do  Zamojsko-Roztoczańskiego  Związku 

Gmin.
Państwo  Radni  nie  wnosili  uwag  i  przyjęli  porządek  obrad  z  proponowanymi 
dodatkowymi uchwałami jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

        Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by w skład Komisji  Uchwał 
i  Wniosków  weszli  nw.  Radni:  Antoni  Gazda,  Zygmunt  Niedźwiedź  i  Janusz 
Mazurek.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Następnie  Pan  Mirosław  Trzyma  z  firmy  Ecovation  Energy  przedstawił  ofertę 
w zakresie budowy 14 turbin wiatrowych w rejonie Horyszowa Polskiego, Janówki 
i Rozdół. Koszt całkowity inwestycji to ok. 200 mln zł.
Wysokość opłaty dla rolników z tytułu dzierżawy gruntu pod 1 wiatrak wyniesie ok. 
40.000,-zł rocznie. Okres dzierżawy – 25 – 30 lat, kwota corocznie waloryzowana. 
Firma  jest  gotowa  ponieść  koszty  zmiany  studium  i  planu  zagospodarowania 
przestrzennego.
Realny okres rozpoczęcia prac to ok. 2 lata.
Pan Wójt zaproponował złożenie przez firmę oferty w formie pisemnej z określeniem 
warunków finansowych w zakresie współpracy z rolnikami i gminą.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.   

Ad. 4
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 14 Radnych.
Pan Antoni Gazda odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała  Nr  V/18/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
Projekt Uchwały przedstawiła Pani Skarbnik.
Pan Wójt poinformował, że zobowiązania finansowe Gminy wynikają m.in. z 
takich zadań, jak: budowa Ośrodka Kultury i ujęcia wody w Sitnie, wniosków 
sołeckich,  informatyzacji  gminy,  wniosków z PROW – Leader,  świetlicy w 
Stanisławce,  budowy  biblioteki,  zakupu  strojów  dla  KGW,  punktu 
widowiskowego w Kol. Kornelówce, budowy centrum teleinformatycznego w 
Cześnikach,  dwa  projekty  złożone  przez  sołectwo  Kornelówka,  wymianę 
kotłowni  w  Szkole  w  Sitnie,  programu  “Radosna  Szkoła”  w  Kol.  Sitno  i 
Jarosławcu, wyrównywaniu szans edukacyjnych, wniosku z GOPS w ramach 
EFS.
Ponadto Pan Wójt poinformował, że gmina dokłada do wniosków sołectw ok. 
50  % środków własnych.  Utrzymuje  się  zapisy  z  prognozy na  lata  2011 – 
2012. Obciążenia oświatowe na 2011 r. wyniosą ok. 3 mln złotych (środków 
gminnych). 
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Utrzymanie  szkół  w  Kornelówce  i  Horyszowie  Polskim  kosztuje  łącznie 
ok.  700.000,-zł  podczas  gdy  sama  Szkoła  Podstawowa  w  Sitnie  kosztuje 
rocznie 1 mln zł.
Subwencja ogólna dla Gminy spada.
Jest propozycja wprowadzenia opłaty adiacenckiej na Osiedlu w Jarosławcu.
Gmina nie zgodzi się, żeby część elektrowni wiatrowych przejął Pan Tkaczyk.
Na zakończenie swojej wypowiedzi Pan Wójt zaapelował o zorganizowanie 
Komisji Rady Gminy – w szczególności Komisji Rolnictwa.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zapytał  jaka  jest  opinia  Przewodniczącej  Komisji 
Oświaty w sprawie budżetu.
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że materiały budżetowe dopiero dzisiaj 
zostały przedstawione i nie było czasu na zapoznanie się z nimi.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  odnośnie  materiałów  budżetowych,  że  jest  to 
kontynuacja i rozwój gminy poprzez rozszerzenie programu wyborczego.
Nie ma takiego przypadku jak w Komarowie, gdzie RIO nie chce zaopiniować 
budżetu. Zadłużenie Gminy Sitno wynosi 2 mln zł. Kolejny kredyt zaciągnięty 
zostanie na zapłatę za Ośrodek Kultury oraz stację wodociągową.
Zmniejszono środki  w kulturze,  gospodarstwie pomocniczym, administracji. 
Jak na  następnej  sesji  zostaną przyjęte  opłaty adiacenckie  w Jarosławcu to 
zbilansuje  się  środki.  Potrzeba  zwrotu  z  Ministerstwa  Oświaty  środków na 
odprawy  dla  nauczycieli.  Na  “Radosną  Szkołę”  potrzeba  190.000,-zł  a  na 
budowę biblioteki – 700.000,-zł. Gmina chce dołożyć do funduszu sołeckiego 
własne środki:
- Kol. Cześniki – remont świetlicy,
- Kol. Górna Cześniki – remont świetlicy, tablica pamiątkowa,
- Horyszów – Nowa Kolonia – projekt świetlicy, droga kier. P. Chyży,
-  Cześniki  –  centrum teleinformatyczne  –  projekt  1.1  mln.,  pozwolenie  na 
budowę,
- Jarosławiec Górny – sanitariaty w remizie OSP,
- Kornelówka – KGW, siłownia dla młodzieży,
- Horyszów Polski – KGW, OSP, Szkoła,
- Kol. Sitno – kontynuacja prac, drzwi – przystanek,
- Stabrów – drogi,
- Wólka Horyszowska – spłata należności za rowy, kontynuacja prac, droga 
Karp,
- Karp – chodnik od P. Jaworskiego,
- Kol. Kornelówka – drogi (f. sołecki + śr. gminy + śr. Lasów Państwowych),
- Sitno – chodnik kier. Wschód,
- Janówka – przystanek – plac, wysypanie placu przy sklepie,
- Jarosławiec – Dom Ludowy - plac,
- Horyszów – Stara Kolonia – kapliczki przydrożne, chodnik, przystanek,
Pozostałe miejscowości nie złożyły wniosku do funduszu sołeckiego.
Na tym Pan Sekretarz zakończył swoją wypowiedź.
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Pan Piotr  Palikot  stwierdził,  że  Boży Dar  nie  złożył  wniosku do funduszu 
sołeckiego gdyż rada sołecka w ogóle nie wiedziała o tym funduszu.
Pan Zenon Litwin zwrócił się z wnioskiem o adaptację budynku byłej wagi 
buraczanej w Karpiu na świetlicę wiejską.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że będzie to możliwe po pozyskaniu gruntu pod tym 
placem.
Pan Stanisław Namroży zwrócił uwagę, że w Jarosławcu miało być ułożone 
800 m² placu przed Domem Ludowym.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  byłoby  to  możliwe,  gdyby  do  budowy  placu 
dołożył się GS i Pani Kawalec. Dom Ludowy został przekazany KGW, które 
chce go odmalować.
Następnie  Pan  Sekretarz  przedstawił  zamierzenia  dotyczące  budowy  dróg 
i chodników:
Chodniki: Karp, Sitno – wschód, Horyszów – Stara Kolonia, Czołki (z kostką 
ZDP), Horyszów Polski (z kostką ZDP), Kornelówka, Kol. Sitno, Jarosławiec 
– pismo do GDDKiA;
Drogi:  Jarosławiec “Za torem” -  30.000,-zł  + 20.000,-zł  środków z FOGR, 
Horyszów  Polski  –  50.000,-zł  +  50.000,-zł  z  FOGR  (w  następnym  roku 
budowa od strony Rozdół), Stabrów – Reforma, P. Laszczyński – kontynuacja, 
Cześniki Górne – kontynuacja, Cześniki Dolne – zakończenie, Karp – P. Hadaj 
– zakończenie stabilizacji, Kornelówka – kontynuacja, Cześniki Kułaczówka – 
kontynuacja, Czołki – kontynuacja, Boży Dar – Kliny, Sosny – kontynuacja, 
dofinansowanie 3 odcinków dróg powiatowych – Sitno,  Stabrów,  Cześniki, 
Rozdoły Podźródła – kliniec, Jarosławiec Reforma – oznakowanie, Horyszów 
–  Nowa  Kolonia  –  kier.  P.  Chyży,  Wólka  Horyszowska  –  odwodnienie, 
przepusty.
Wykonano monitoring w szkołach, został do wykonania monitoring w Sitnie 
– centrum.
Straże Pożarne – zakup 1 motopompy, remonty remiz.
Oświetlenie uliczne – wykonanie map projektowych.
Oczyszczalnie przydomowe – część zrobione,  reszta w 2011 r.  Mieszkańcy 
powinni wpłacić do gminy 1845,-zł minus koszty projektu (435,-zł).
Pan  Ryszard  Monastyrski  zauważył,  że  oczyszczalnie  miały  kosztować 
1.000,-zł plus koszt projektu.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  mieszkańcy  mają  wpłacić  1.500,-zł  plus  VAT. 
Gmina nie może odliczyć Vat gdyż nie jest to jej inwestycja.
Odebrano stację wodociągową w Sitnie.
Wykonywana jest inwentaryzacja azbestu na terenie Gminy, gdyż jest szansa 
na pozyskanie z Funduszu Polsko-Szwajcarskiego do 100 % dofinansowania 
dla osób fizycznych i do 80 % dla Gminy.
Szkoły:  Jarosławiec-  ciepła  woda,  boisko  zielone,  Kol.  Sitno  –  krzesełka, 
ławki, Cześniki – łazienki, Sitno – projekt kotłowni gazowej.
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PROW  –  Leader  –  zakup  strojów  ludowych,  renowacja  kapliczek,  punkt 
widokowy w Kornelówce.
Cześniki – inwestycja w ramach RPO.
Czołki – projekt adaptacji budynku po byłej mleczarni – 19.000,-zł.
Stanisławka – adaptacja budynku z PROW.
Informatyzacja Gminy – niewypał Gminy Łabunie – ponowny przetarg.
Scalanie – Stanisławka – na 2012 rok potrzeba 253.316,-zł.
Kolektory  słoneczne  –  nie  ma programu na  dofinansowanie,  sześć  banków 
dotuje budowę kolektorów (na kwotę 10.000,-zł dotacja do 4.500,-zł).
Jest szansa na pozyskanie dla Gminy placów po byłych wagach buraczanych.
Na tym Pan Sekretarz zakończył wypowiedź.
Pan Bogdan Pawlicha zapytał o załącznik Nr 5 poz. 9 – środki na remonty 
remiz – pomyłka gdyż powinna być kwota 412,-zł a nie 421,-zł.
Pani Alina Tarkot zapytała o drogę Sitno – Góra.
Pan Wójt wyjaśnił, że na tą drogę jest zaplanowane 30.000,-zł.  
Pan  Andrzej  Borowiec  zapytał  kiedy  rusza  inwestycja  w  Stanisławce  i  ile 
gmina wyłoży środków własnych.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że podpisano umowę na dofinansowanie. Środki będą 
pochodzić  z  Funduszu  Leader.  Zakończenie  inwestycji  –  29  luty  2012  r. 
Budynek będzie zagospodarowany przez GOPS.
Pan Borowiec zapytał jakie prace przy tym budynku są zaplanowane na ten 
rok.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że remonty wewnątrz budynku bez części mieszkalnej.
Pan Borowiec zapytał ile wydatkowano na drogę Horyszów Polski – Rozdoły 
w 2010 r. i dlaczego tak mało planuje się na 2011 rok.
Ponadto Pan Borowiec zapytał o fundusz sołecki Rozdół na 2011 r.
Pan Sekretarz wyjaśnił,  że w 2010 r.  wydatkowano na tą drogę 120.000,-zł 
a  na  ten  rok  gminę  stać  tylko  na  ok.  450  m.  drogi.  Natomiast  odnośnie 
funduszu sołeckiego – to  są to środki  z  budżetu gminy.  Do końca sierpnia 
gmina będzie składać wniosek o zwrot z budżetu państwa do 30 % wydatków 
funduszu sołeckiego.
Pan Borowiec zauważył, że w takim przypadku Rozdoły w 2011 r. nie dostaną 
żadnych środków. 
Pan  Marek  Szajnoga  zapytał  dlaczego  budynek  biblioteki  ma  kosztować 
800.000,-zł skoro budynek GOK miał kosztować 600.000,-zł.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że budynek biblioteki będzie z kondygnacjami.
Pan Szajnoga zapytał czy gmina dokłada we wszystkich przypadkach 100 % 
do środków funduszu sołeckiego oraz dlaczego nie są rozpisane w budżecie 
drogi.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że gmina dokłada drugie tyle do wniosków z funduszu 
sołeckiego, natomiast drogi są rozpisane w WPI.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zapytał  co  będzie  w  przypadku  gdy  projekt 
w Cześnikach nie przejdzie do dofinansowania.
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Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  w  takim  razie  będzie  to  realizowane  z  PROW 
lub we własnym zakresie. 
Pan Pawlicha zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego Komisji Oświaty, 
dlaczego  przy  okazji  reorganizacji  szkół  nie  reorganizuje  się  Szkoły 
Podstawowej w Sitnie.
Pan Marek Biłant wyjaśnił, że w Szkole Podstawowej w Sitnie jest zbyt wielu 
uczniów. Przekształcenie Szkoły bez likwidacji może nastąpić, gdy szkoła ma 
poniżej 70 uczniów.
Pan Sekretarz dodał, że Szkoła w Sitnie ma 96 uczniów. Przekonani zostali 
rodzice  w  Cześnikach  i  Kol.  Sitno.  Dziś  Rada  Gminy  uchwala  zamiar 
przekazania prowadzenia tych szkół a do 24 lutego – uchwałę o przekazaniu.
Jeżeli nie – to potrzeba będzie dodatkowych środków do budżetu gminy.
Pani Janina Zawada stwierdziła, że nie można likwidować szkół. Jedni Radni 
są zapoznani z projektami uchwał a inni nie. Natomiast fundusz sołecki – to są 
pieniądze gminne. Jeżeli Radny nie współpracuje z radą sołecką to tego nie 
wie.  Ponadto  Pani  Zawada poinformowała,  że  dzięki  KGW w Horyszowie 
Polskim wszystkie Koła otrzymały dofinansowanie z zewnątrz. Na Dożynkach 
Gminnych  był  konkurs  na  potrawy  regionalne  i  KGW otrzymało  1.000,-zł 
nagrody.  Natomiast  na  uroczystości  50-lecia  KGW  Horyszów  Polski 
mieszkańcy mówili, że środki na stroje dla Koła poszły na przyjęcie – a to jest 
nieprawda.
Pan Wójt przyznał, że KGW Horyszów Polski otrzymało środki na stroje a nie 
na przyjęcie.
Pan  Andrzej  Juszczak  zapytał  o  wydatki  w  dziale  700  –  wzrost  o  36  %, 
dz.  75412  –  wynagrodzenia  –  wzrost  o  7,5  %,  dz.  757  –  obsługa  długu 
publicznego  –  123.944,-zł  podczas  gdy  w  2010  r.  była  kwota  10.000,-zł, 
dz.85114  – obsługa szkół – wzrost o 14,76 %, dz. 995 – pozostała działalność 
– wzrost o 7,5 % a w dz. 756 – czy to jest zmniejszenie planowanej kwoty 
pobranych podatków.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że w dz. 700 znajdują się m.in. wydatki na ogłoszenia, 
projekt świetlicy w Horyszowie – Nowej Kolonii, obsługa szkół – dodatkowe 
środki na nowego kierowcę i zakup busa, od września część osób przechodzi 
pracować  do  Stowarzyszenia  w  Kornelówce,  wzrost  wydatków na  obsługę 
długu wynika z planowanego do zaciągnięcia kredytu.
Pan  Juszczak  zauważył,  że  na  wynagrodzenia  w strażach w ub.  roku było 
49.000,-zł  plus  w  trakcie  roku  wzrost  o  8,9  %,  natomiast  na  ten  rok 
zaplanowano dodatkowy wzrost o 7,5 %.
Pan Wójt  stwierdził,  że  w propozycjach widniała  kwota 104.200,-zł  na ten 
dział.  Natomiast  zapisano kwotę  57.000,-zł.  Wzrost  wynika  m.in.  z  nagród 
jubileuszowych, podwyżek dla kierowców (po 10 – 15 zł).
Brakuje środków na motopompy, nie planuje się remontów. Składany wniosek 
w ubiegłym roku w ramach LGD nie otrzymał dofinansowania. Środki na OSP 
są bardzo skromne.
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Pan Sekretarz dodał, że kierowcy zarabiają po 200 – 300 zł miesięcznie.
Pan  Juszczak  zapytał  dlaczego  tak  mało  środków zaplanowano  w  dz.  756 
– pobory podatków.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że część podatników płaci w banku i od tych wpłat 
gmina nie płaci prowizji.
Pan Bogdan Pawlicha stwierdził, że należałoby pozostawić 3 jednostki OSP na 
odpowiednim poziomie  natomiast  pozostałe  jednostki  pozostawić  do  celów 
reprezentacyjnych. Wartość bojowa tych jednostek jest znikoma. W ten sposób 
oszczędziłby sporo wydatków.
Pan Wójt stwierdził,  że nie miałby śmiałości powiedzieć, że gmina zamyka 
straż  w  Cześnikach.  Decyzja  należy  do  lokalnego  społeczeństwa.  Jednak 
należy utrzymać te jednostki w zakresie bezpieczeństwa przeciwpożarowego.
Pan  Ryszard  Monastyrski  zwrócił  się  z  prośbą  o  pomoc  gminy 
w  przyśpieszeniu  wypłat  dopłat  bezpośrednich.  Natomiast  odnośnie  straży 
to  jeżeli  Rada  podniosła  sobie  diety  o  20.000,-zł  rocznie  to  można  było 
tą kwotę przeznaczyć na straże.
Pan Sekretarz wyjaśnił, odnośnie dopłat, że ci rolnicy którzy otrzymali decyzję 
powinni mieć dopłaty do końca lutego.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zauważył,  odnośnie  straży  pożarnych, 
że  np.  w  Horyszowie  Polski  są  cztery  jednostki  –  kobieca,  dziewczęca, 
chłopięca i męska.
Pan Marek Szajnoga stwierdził, że w gminie Sitno jest OSP prawie zawodowa 
a trzy jednostki  spełniłyby swoją rolę.  Na spotkaniu roboczym w niedzielę 
na  straże  było  260.000,-zł  a  dziś  jest  270.000,-zł.  Lepiej  byłoby  dodać 
10.000,-zł dla Gminnej Spółki Wodnej.
Pan Wójt wyjaśnił, że dodatkowa kwota dla OSP jest zaplanowana na zakup 
motopompy.  Straż  nie  ma  sprzętu  medycznego,  rozpieraków,  aparatów 
tlenowych.  Trzeba  samemu  dawać  przykład.  Straż  ma  ogromne  zasługi 
na rzecz społeczeństwa. Jest to organizacja apolityczna.
Pan  Janusz  Mazurek  stwierdził,  odnośnie  straży  pożarnych,  że  należy 
je utrzymać, podobnie jak utrzymuje się szkoły.
Pan Bogdan Pawlicha zaproponował zwiększenie środków dla Gminnej Spółki 
Wodnej o 20.000,-zł.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zgodził  się  z  tą  propozycją  dodając, 
że ww. kwotę można będzie przekazać z zaciągniętego kredytu.
Pan  Wójt  zaproponował  przesunięcie  tej  kwoty  ze  środków  na  budowę 
biblioteki (niższa kwota po przetargu).
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  gmina  wykonała  bardzo  dużo  prac  z  Spółkę 
Wodną – m.in. w Wólce Horyszowskiej, Stabrowie, Cześnikach. Spółka nie 
domaga się większych środków a ewentualne dodatkowe środki znajdą się w 
trakcie roku.
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Pan Janusz Mazurek zwrócił  uwagę odnośnie wycinki krzaków przy drodze 
w  Czołkach  stwierdzając,  że  należałoby  wynająć  geodetę  i  rozgraniczyć 
tą drogę.
Następnie Pan Antoni Gazda odczytał Uchwałę Nr V/18/2011.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  7  głosach  za, 
2 przeciw i 5 głosach wstrzymujących.  

2) Uchwała  Nr  V/19/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w  sprawie  uchwalenia  gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych na rok 2011.
Projekt  Uchwały  wyjaśnił  Pan  Wójt.  Ponadto  Pan  Wójt  poinformował, 
że  od 1 lutego zlikwidowany został  Posterunek Policji  w Sitnie  i  zachodzi 
potrzeba pozyskania mienia po tym Posterunku.
Pan  Andrzej  Juszczak  zapytał  kto  jest  koordynatorem gminnego  programu 
przeciwdziałania alkoholizmowi.
Pan Wójt wyjaśnił, że jest to Pani Danuta Flis, która ma ½ etatu płacone z tych 
środków a ½ etatu ze środków Urzędu Gminy.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zapytał  kto  jest  w  komisji  ds.  przeciwdziałania 
alkoholizmowi.
Pan Wójt wyjaśnił, że w skład komisji wchodzi m.in. Sekretarz, Pani D. Flis, 
Pani B. Tor, przedstawiciel Policji i Ośrodka Zdrowia.
Pan  Andrzej  Borowiec  zapytał  o  pkt  7  programu  przeciwdziałania 
alkoholizmowi – 1.000,-zł na zakup komputera.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że to chodzi o zakup programu komputerowego.
Następnie Państwo Radni przyjęli ww. Uchwałę w głosowaniu jawnym przy 
12 głosach za, 0 przeciw i 2 głosach wstrzymujących.   

3) Uchwała  Nr  V/20/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w  sprawie  uchwalenia  gminnego  programu  przeciwdziałania  narkomanii 
na 2011 rok.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

4) Uchwała  Nr  V/21/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów 
oraz określenia granic ich obwodów.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  7  głosach  za, 
0 przeciw i 7 głosach wstrzymujących.

5) Uchwała  Nr  V/22/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w  sprawie  zasad  udzielania  zniżek  i  rozmiaru  obniżania  tygodniowego 
obowiązkowego  wymiaru  zajęć  dla  dyrektorów  Szkół  Podstawowych 
i Gimnazjów na terenie Gminy Sitno.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  w  wyniku  zwiększenia  liczby  godzin 
dla Dyrektorów w Sitnie i Jarosławcu gmina zaoszczędzi ½ etatu nauczyciela 
dyplomowanego.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zapytał  ile  nauczają  dyrektorzy  w  szkołach 
prowadzonych przez Stowarzyszenie.
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Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  ok.  12  –  16  godzin.  Stowarzyszenie  otrzymuje 
dotację, która ma wystarczyć na prowadzenie szkoły.
Następnie Państwo Radni przyjęli ww. Uchwałę w głosowaniu jawnym przy 
12 głosach za, 0 przeciw i 2 głosach wstrzymujących.

6) Uchwała  Nr  V/23/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/156/05 Rady Gminy w Sitnie z dnia 
16  września  2005  r.  w  sprawie  określenia  tygodniowego  obowiązkowego 
wymiaru  zajęć  nauczycieli  realizujących  w  ramach  etatu  zajęcia  o  różnym 
wymiarze pensum.
Pan Marek Biłant zapytał o liczbę logopedów i wymiar ich pracy.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że logopedzi pracują w Sitnie i Jarosławcu a wymiar 
godzin mają taki sam jak w ww. Uchwale.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

7) Uchwała  Nr  V/24/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w sprawie zamiaru przekazania  w drodze umowy Stowarzyszeniu Rozwoju 
i  Promocji  Gminy  Sitno  i  Okolic  C.L.  Prowadzenia  Szkoły  Podstawowej 
w Cześnikach.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że wg. Kuratora Oświaty pierwsze Rada Gminy musi 
podjąć  uchwałę  o  zamiarze,  następnie  otrzymać  opinię  Kuratora  a  później 
podjąć uchwałę o przekazaniu szkoły.  Umowa przekazania zawierać będzie 
elementy  wymienione  w  Uchwale.  Nauczyciele  muszą  być  powiadomieni 
na 6 miesięcy przed przekazaniem szkoły i jak nie przyjmą nowych warunków 
pracy  to  otrzymają  odprawę  z  art.  20  Karty  Nauczyciela.  Natomiast 
po 3 miesiącach mogą się rozmyślić i przyjść do pracy w Stowarzyszeniu.
Podobna uchwała jest przygotowana dla szkoły w Kol. Sitno.
Pan Jerzy Mazurek zapytał na jaki okres zostanie zawarta umowa.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że na czas nieokreślony.
Następnie Państwo Radni przyjęli ww. Uchwałę w głosowaniu jawnym przy 
7 głosach za, 4 przeciw i 3 głosach wstrzymujących.

8) Uchwała  Nr  V/26/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w sprawie zamiaru przekazania  w drodze umowy Stowarzyszeniu Rozwoju 
i  Promocji  Gminy  Sitno  i  Okolic  C.L.  Prowadzenia  Szkoły  Podstawowej 
w Sitno Kolonii.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  9  głosach  za, 
1 przeciw i 4 głosach wstrzymujących.

9) Uchwała  Nr  V/25/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w  sprawie  określenia  trybu  konsultacji  dotyczącej  utworzenia  sołectwa 
“Jarosławiec Dolny”.
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  podanie  mieszkańców  Jarosławca 
w ww. sprawie.
Pan Marek Szajnoga zwrócił się z pytaniem do Pana Marka Biłanta czy w ten 
sposób dotrzymuje obietnic wyborczych i próbuje rozbić wieś Jarosławiec. Jest 
Rada Osiedla i Osiedle nie powinno wchodzić w temat struktury wsi.
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Pan  Biłant  wyjaśnił,  że  nie  jest  on  inicjatorem  tego  podania  natomiast 
od 1 stycznia złożył rezygnację z pełnienia funkcji Przewodniczącego Rady 
Osiedla.  Natomiast  odnośnie  podania  –  to  nie  jest  dzielenie  Jarosławca. 
W tej chwili mieszkańcy osiedla mówią, że wioska ma gdzieś osiedle. 
Ponadto  Pan  Biłant  stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  kampanię  wyborczą 
to dotrzymuje on słowa i jeździ do powiatu, województwa i szuka możliwości 
finansowania dróg.
Pan  Pawlicha  stwierdził,  że  Radni  nie  jest  od  jeżdżenia  po  powiecie 
i województwie. Natomiast pozostali Radni pracują i nie mają czasu na takie 
wyjazdy.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że na razie uchwała dotyczy samych 
konsultacji a nie utworzenia sołectwa.
Pan Sekretarz dodał, że dopiero wynik tych konsultacji ustali czy powstanie 
nowe sołectwo.
Następnie  Państwo Radni  w głosowaniu  jawnym odrzucili  projekt  uchwały 
w  sprawie  konsultacji  –  przy  1  głosie  za  uchwałą,  11  głosach  przeciw 
i 2 głosach wstrzymujących.

10)Uchwała  Nr  V/25/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w sprawie wyboru dodatkowego przedstawiciela gminy Sitno w Zgromadzeniu 
Zamojsko – Roztoczańskiego Związku Gmin.
Pan  Piotr  Palikot  zaproponował  na  ww.  stanowisko  Zastępcę 
Przewodniczącego Pana Marka Biłanta.
Pan Biłant nie wyraził zgody na kandydowanie.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zaproponował  kandydaturę  Pana  Zygmunta 
Niedźwiedzia.
Pan Niedziwiedź wyraził zgodę na pełnienie ww. funkcji.
Uchwała w ww. sprawie została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

11)Uchwała  Nr  V/27/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w sprawie uchwały budżetowej na 2011 rok.
Pan Andrzej Juszczak zapytał o zapis § 11 Uchwały.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że chodzi np. o przypadki braku płynności finansowej, 
kiedy Wójt sam może zaciągnąć taki kredyt.
Uchwała budżetowa została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 13 głosach 
za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.

12)Uchwała  Nr  V/28/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w  sprawie  zasad  udzielania  dotacji  dla  niepublicznych  przedszkoli 
prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne.
Projekt Uchwały wyjaśnił Pan Sekretarz.
Ponadto  Pan  Sekretarz  poruszył  sprawę  zwrotu  kosztów  za  dzieci 
uczęszczające do przedszkoli w Zamościu – koszt do 600,-zł.
Jest propozycja by od 1 września podnieść opłatę za przedszkole w Jarosławcu 
za świadczenia powyżej 5 godzin dziennie.



--  12  --

Pan Marek Szjnoga zapytał  co będzie w przypadku gdy Rada nie  przyjmie 
ww. Uchwały.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  w  takim  razie  w  dalszym  ciągu  będzie 
obowiązywała stawka 95 % - czyli ok. 465,-zł miesięcznie za 1 dziecko.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

13)Uchwała  Nr  V/29/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w  sprawie  udzielenia  Powiatowi  Zamojskiemu  pomocy  finansowej 
na wykonanie nawierzchni asfaltowej na odcinku drogi powiatowej Nr 3241L 
w Sitnie.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

14)Uchwała  Nr  V/30/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w  sprawie  udzielenia  Powiatowi  Zamojskiemu  pomocy  finansowej 
na wykonanie nawierzchni asfaltowej na odcinku drogi powiatowej Nr 3246L 
Sitno - Jarosławiec.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

15)Uchwała  Nr  V/31/2011  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w  sprawie  udzielenia  Powiatowi  Zamojskiemu  pomocy  finansowej 
na wykonanie nawierzchni asfaltowej na odcinku drogi powiatowej Nr 3272L 
w Cześnikach.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

15)Uchwała  Nr  V/32/2011  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  27  stycznia  2011  r. 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
Projekt Uchwały przedstawił Wójt Gminy Pan Kajetan Protas.
Pan Andrzej Juszczak zaproponował rozbicie kwoty kredytu na poszczególne 
zadania inwestycyjne.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  podział  kwoty  kredytu  jest  określony 
w wielkościach zbliżonych do wcześniejszych ustaleń.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem 
Uchwały Nr V/32/2011.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

Pan Antoni Gazda zapytał o sprawę zakupu kaparki.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że na razie brak środków na ww. cel. Jest ujęty w budżecie 
zakup busa za 50.000,-zł i zatrudnienie kierowcy, gdyż jeden kierowca nie daje rady. 
Ponadto są problemy z autobusem (stan techniczny).
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.
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Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 7
Sprawy różne

Pan Bogdan Pawlicha zapytał ile dotacji na 2011 r. otrzymał GKS “Orzeł”.
Ponadto Pan Pawlicha zaprosił  na walne zgromadzenie  klubu,  które  się  odbędzie 
w najbliższy piątek o godz. 17.00.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że GKS “Orzeł” otrzymał 25.000,-zł.
Pan  Marek  Szajnoga  zapytał  wg.  jakich  kryteriów  wybrano  20  oczyszczalni 
przydomowych, które wykonano w 2010 r., gdyż ci mieszkańcy co w ogóle nie mają 
szamb  nie  otrzymali  oczyszczalni  a  inni,  którzy  szamba  mają  –  w  pierwszej 
kolejności otrzymali oczyszczalnie.
Pan Sekretarz stwierdził, że kolejności wykonania oczyszczalni zarządzali sołtysi.
Pan Szajnoga zapytał o sprawę remontu chodnika w Jarosławcu oraz zwrócił uwagę, 
że od 6 lat czeka na meliorację, gdyż co roku woda zalewa pole o pow. ok. 20 arów.
Pan Zygmunt Niedźwiedź zapytał o sprawę likwidacji Poczty w Sitnie.
Pan Sekretarz  wyjaśnił,  że  powstanie  poczta  w Horyszowie  Polskim prowadzona 
przez Stowarzyszenie.
Natomiast odnośnie Policji, to nie ma szans na pozostawienie Posterunku w Sitnie.
Pan Wójt dodał, że Policja chce zwrotu środków za lokal i grunt (udział) po byłym 
Posterunku w Sitnie (podanie w załączeniu).
Pan Jerzy Mazurek zapytał czy to prawda, że Urząd Gminy jeden dzień w tygodniu 
pracuje dłużej.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że od 1 lutego w każdy poniedziałek Urząd Gminy będzie 
czynny do godz. 16.00.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował o uchyleniu przez Wojewodę 
Lubelskiego  Uchwały  Rady  Gminy  w  sprawie  rocznego  programu  współpracy 
z organizacjami pozarządowymi.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  nowa  uchwała  w  tej  sprawie  zostanie  przedstawiona 
na następnej sesji.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.

Ad. 8
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

 Protokół Nr IV/2010 wyłożony były do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
Protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. protokół w głosowaniu jawnym przy 
10 głosach za, 0 przeciw i 4 głosach wstrzymujących.
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Ad. 9
Zamknięcie obrad sesji

     Na  zakończenie  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował 
zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 
Pan Wójt zwrócił się podziękowaniami za przyjęcie budżetu gminy na 2011 rok.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołował:
Inspektor ds. Samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

Przewodniczący Rady Gminy
    /-/ Edward Tukiendorf
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